
 

 
 
 
QUARESMA: CAMINEM JUNTS EN ESPERANÇA 

Amb la celebració del dimecres de cendra comencem el temps de Quaresma, que hem de viure com 
una peregrinació espiritual “en la fe i en l’esperança”, per a “poder celebrar amb gran alegria el 
triomf pasqual de Crist, el Senyor, sobre el pecat i la mort”. En el context d’este any jubilar, el Papa 
ens convida, en el seu missatge d’enguany, a viure este temps com un camí que hem de recórrer junts 
en l’esperança. 

El lema del jubileu (Pelegrins d’esperança) ens evoca l’Èxode del poble d’Israel i la seua llarga 
peregrinació fins a arribar a la Terra promesa: Déu els va conduir de l’esclavitud a la llibertat. 
Nosaltres, per la resurrecció de Crist, hem sigut conduïts de la mort a la vida i hem sigut salvats en 
esperança. La fidelitat de Déu, fins i tot a pesar de les seues desconfiances i infidelitats, i l’esperança 
d’arribar a la meta els va donar força per a superar les dificultats. El temps de quaresma ens recorda 
que la nostra vida és una peregrinació que té com a meta el Regne de Déu; que estem cridats a 
recórrer este camí confiats en la fidelitat de Déu i en la seua misericòrdia, obrint el nostre cor al seu 
perdó, deixant-nos reconciliar per Ell i recuperant, d’esta manera, l’esperança en la Vida eterna, 
perquè el pecat és el que mata esta esperança. 

En este temps l’Església ens convida a compartir els nostres béns amb els més necessitats. En la 
peregrinació de la vida no podem tancar els ulls a aquells que viuen en situacions tan difícils, que 
humanament no troben una eixida per a les seues vides. Som autèntics deixebles del Senyor si ens 
esforcem per acostar-nos a ells i obrir-los horitzons en les seues vides. El Papa ens ha recordat en la 
butlla L’esperança no defrauda que les obres de misericòrdia són obres d’esperança. No ens 
conformem a ajudar als necessitats únicament amb una almoina material; acostem-nos a ells 
mostrant-los la proximitat de l’amor de Déu. 

No podem oblidar que hem de caminar junts. Els israelites, durant la seua peregrinació pel desert, 
se sentien membres d’un únic poble. El destí de cada un d’ells estava vinculat al destí de tots. Els 
cristians estem cridats a fer camí junts, mai com a viatgers solitaris. La recent assemblea del Sínode 
ens ha recordat que la vocació de l’Església és caminar junts i això, en paraules del missatge del Papa 
per a la quaresma d’enguany, significa “ser artesans d’unitat, partint de la dignitat comuna de fills de 
Déu”. No oblidem que “anem en la mateixa direcció, cap a la mateixa meta, escoltant-nos els uns als 
altres amb amor i paciència”. La quaresma és una crida a la conversió eclesial per a redescobrir el 
sentit autèntic de la comunió. 

L’Església ens convida en este temps de gràcia a intensificar la nostra vida d’oració. L’esperança no 
és la confiança en nosaltres mateixos, sinó en Déu i en la seua gran promesa: la Vida eterna que ens 
oferix en el seu Fill mort i ressuscitat. L’oració alimenta eixa esperança perquè acreix en nosaltres el 
desig del Regne. Vos desitge una celebració de la quaresma viscuda en la profunditat del cor. 
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